



သတင်းထုတ်ပြန်ချက်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ရက် ၂၀၁၆

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြည်ထောင်စု အစိုးရနှင့် ဒေသန္တရအစိုးရကြား ပိတ်ဆို့မှုရရှိသော ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေး စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး တွေးခုံခွေခွေ နွေးမှည့်ပင် ရာပြိုင်တင်ပေး

နေပြည်တော်၊ မြန်မာ။ ။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများအသီးသီးရှိ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ထောက်ပံ့မှု (ODA) စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် သဘောတူညီချက်ပေါ်အခြေခံ၍ ဂျပန် အခြေပြည်ထောင်စု ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (JICA) သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့် ဒေသန္တရအစိုးရကြား ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေး စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ လေ့လာမှုတစ်ခုကို ရန်ပုံငွေ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပါသည်။

မြန်မာ့စီးပွားရေးနှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့ (CESD) သည် ဂျပန် အခြေပြည်ထောင်စု ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (JICA) နှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် လက်ရှိ ငွေကြေးဆိုင်ရာနှင့် နိုင်ငံရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးတွင် ပြည်ထောင်စုဒေသန္တရ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးကြား ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး JICA မှ ပံ့ပိုးမှုတို့ဖြင့် လတ်တလော ဆောင်ရွက်နေသော သုတေသနတွေ့ရှိချက်များကို နေပြည်တော်တွင် ပုဒ်မပေး ဝင် တွေးခုံခွေခွေ နွေးမှည့်ပင် ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လက်ရှိ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးများသည် ပိုမိုကောင်းမွန်သော အရင်းအမြစ်နှင့် တာဝန်ဝတ္တရားများနှင့်အညီ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရများအတွက် ထောက်ပံ့မှုပေးရန်ကြိုးစားလျက်ရှိပါသည်။ ထိုတာဝန်ဝတ္တရားများကို နားလည်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ဒေသတွင်းလူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ လိုအပ်ချက်နှင့် ဦးစားပေးမှုများကို ထင်ဟပ်စေသော ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု တိုးတက်လစေရန် တို့ကို ဦးတည်သော ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရများ၏ အရည်အသွေးသည် ပြည်ထောင်စုနှင့် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသအစိုးရအချင်းချင်းအတွက် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်နေ့တွင်ပြုလုပ်သော အလုပ်ရုံခွေခွေ နွေးမှည့်ပင် အခါအခါ သဘောတူညီခဲ့ပါသည်။

ပြည်သူ့အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုတို့ကို အခြေခံ၍ CESD သည် အလုပ်ရုံခွေခွေ နွေးမှည့်ပင် သတင်းပေးနိုင်ရန် အတွက် ပြည်ထောင်စုနှင့် ဒေသဆိုင်ရာ အစိုးရအချင်းချင်းအတွက် အင်တပျားပြုလုပ်ပေး မြှင့်တင်ခဲ့ပါသည်။ တွေးခုံခွေခွေ နွေးမှည့်ပင် အစိုးရအဆင့်များတွင် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု မည်သို့ ဆောင်ရွက်သင့်သည်ကို ကောင်းစွာ နားလည်သော ပေါက်စေသည့်အပြင် ကနဦး သုတေသနတွေ့ရှိချက်များသည် အစိုးရ၏ စီမံအုပ်ချုပ်မှုတွင် ရင်ဆိုင်နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် အောင်မြင်နိုင်ရေးရသော ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးများကိုလည်း အလုပ်ရုံခွေခွေ နွေးမှည့်ပင် နွေးမှည့်ပင်ပြုခဲ့ပါသည်။

ကန့် အလုပ်ရုံခွေခွေ နွေးမှည့်ပင် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများပါဝင်မှုသည် လက်ရှိ ကျင့်သုံးနေမှုများနှင့် ကြုံတွေ့နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများကို ပိုမိုနားလည်စေပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒ

ပြင်ပြောင်းလဲရေးတွင် ဘဏ္ဍာ ရေဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည်များကို ပိုမိုကောင်းမွန်စွာ ထောက်ပံ့ပေးပေးပါသည် ဟု မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ JICA ကိုယ်စားလှယ်ရုံးမှ ဒုတိယအကြံအကဲ မစ္စတာ ဂျိုစတီ အနာဒိ က ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ဤသို့ ဆာ ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး ခွေးမွေးရန် အစိုးရအဖွဲ့ အဆင့် အသီးသီး မှ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ်များ အား လုံး တက်ရောက်ခွေးမွေးရေးသည် အင်အားစုံ အစုကြီးသည်ဟု CESD အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးက တင်ပြခဲ့ပြီး ပြောကြားထားပါသည်။ ထို့အပြင် အလုပ်ရုံခွေးမွေးပုံစံသည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဒေသန္တရဆိုင်ရာ ပြည်သူ့ ငွေကြေးစီမံခန့်ခွဲမှုများ စနစ်များကို နားလည်မှု တိုးမြှင့် စာရေးအတွက် စုစည်းတင်ပြထားသည့် အပြင် သက်ဆိုင်သူများ၏ အောင်မြင်မှုနှင့် စိန်ခေါ်မှုများကို မျှအရန် အတွက် အစုပေါင်း အခွင့်အလမ်းတစ်ခုအဖြစ် ထောက်ပံ့ပေးထားပါသည်။ အနာဂတ်ပြင်ပြောင်းလဲရေးတွင် အခွင့်အလမ်းများကို လမ်းခင်းဖေးထဲသို့ ခွေးမွေးမှုများကို လုပ်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

သုတေသနအချိန်ကိုက်ဆောင်ရွက်မှုသည်လည်း အရေးပါလှပါသည်ဟု CESD မှ သုတေသနပညာရှင် ဂျိုစတီ အန်ဇန်-ဂျိန်း မှ ပြောကြားထားပါသည်။ အထက်ဖော်ပြပါ ခွေးမွေးမှုများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် များစွာအကျိုးသက်ရောက်မှု ဖြစ်စေပြီး လာမည့် အစိုးရသစ် အတွက် လည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန်လိုအပ်သည့် အပွင့်လှစ်လှည့်ပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည်ဟုလည်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ဤပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ သုတေသနနှင့် အလုပ်ရုံခွေးမွေးပွဲ အတွက် ရန်ပုံငွေကို ဂျပန်နိုင်ငံ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အဖွဲ့ (JICA) မှ ပံ့ပိုးပေးခဲ့ပါသည်။

အသစ်စိတ်ထူးမြန်းစုံစမ်းရန်။
မြန်မာနိုင်ငံမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အဖွဲ့-မြန်မာ့စီးပွားရေးနှင့်လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အဖွဲ့ရုံး
ဂျိုစတီ အန်ဇန်-ဂျိန်း
သုတေသနပညာရှင်၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးနှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အဖွဲ့
Gdickenson.jones.mdri.cesd@gmail.com
၀၁ ၆၅၄ ၇၇၀

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အဖွဲ့ရုံး
တိုမိုဟိတို ကိုမူရ
ကိုယ်စားလှယ်
kimura.tomohito@jica.go.jp
သက်လက်ပျာင်း
လက်ထောက်စီမံကိန်းအရာရှိ
Thetlyirwin.My@jica.go.jp
၀၁ ၂၅၅၄၇၃-၆

